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Vážení spoluobčané,

ještě v některých z nás doznívá atmosféra vánočních svátků, které jsme 
většina z nás měli možnost strávit v kruhu svých nejbližších. Současně to 
pro mnohé z nás byla příležitost se zklidnit a pozastavit kolotoč všedních 
dní naplněných prací, povinnostmi a každodenními starostmi. Čas ale běží 
neúprosně a už je tu nový rok. 

Nový rok bývá zpravidla začátkem nových plánů, předsevzetí a stanovení 
si nových cílů, které bychom během nastávajícího roku chtěli uskutečnit 
v soukromém i pracovním životě. Je to však i čas ohlédnutí se zpět  
a zhodnocení toho, co jsme minulý rok zažili, vykonali, nebo už prostě 
nestihli udělat. Náš život je sám o sobě pestrý a každý z nás zažil jak dny 
zlé, naplněné trápením, smutkem a nezdarem, tak i dny dobré, naplněné 
štěstím, radostí a úspěchem. A na tom dobrém a pozitivním je potřeba 
dále stavět, rozvíjet věci započaté a nebát se překážek. Věřím, že v novém 
roce prožijeme víc hezčích dní než těch horších, víc lásky než nenávisti  
a víc radosti, než trápení. 

Do nového roku 2024 Vám všem přeji především pevné zdraví, hodně 
štěstí, rodinné pohody, úspěchy v osobním i pracovním životě, veselou 
mysl a hlavně... mějte se rádi.

Pavel Beránek, starosta obce
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Revitalizace obce

Herní prvky na hřišti Nová krytina na přístavku střediska

Obslužný chodník u MŠ Výměna světlíku na budově OÚ

Oprava komunikací Ukliďme Černožice

Výměna oken a dveří - prodejna u Tomášků

Venkovní zahrádka restaurace

Rekonstrukce prodejny
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V naší školce je nám skvěle, pořád se tu něco 
děje…

Nový školní rok 2023/24 začal velkými 
změnami. Svou činnost po dlouhých letech 
ukončila paní ředitelka Mgr. Zuzana Cabicarová 
a tímto jí jménem zaměstnanců mateřské 
školy děkujeme za  spolupráci. Na její místo 
nastoupila nová paní ředitelka Mgr. Simona 
Kropáčková Hvězdová. Ta se své funkce ujala 
zodpovědně, s úsměvem a radostí.

První školní den připadl na 4. září 2023. 
Paní učitelky i všichni ostatní zaměstnanci 
mateřskou školu připravovali s  předstihem, 
aby dětem nachystali co nejhezčí a nejveselejší 
prostředí.

Hned při otevření dveří tříd se objevily úsměvy, 
ale i slzičky některých nově příchozích dětí. 
Slzičky díky vřelému přístupu pedagogů rychle 
zmizely a celou budovu nyní naplňuje radostná 
atmosféra. Pro děti připravujeme zajímavé 

vzdělávací činnosti, zajišťujeme divadelní 
představení a vybíráme podnětné programy 
z nabídky pro mateřské školy. Například hned 
v září nás navštívil pan Slávek Boura se svým 
programem „Logohrátky“ a v  měsíci říjnu 
děti absolvovaly environmentální program 
s názvem „V hlíně“.

V průběhu tohoto školního roku nás ještě čeká 
např. divadlo „Kozlík“ s Mikulášskou nadílkou 
a spousta další zábavy nejen pro děti, ale i pro 
rodiče.

Radka Lukášková 
zástupce ředitele pro předškolní vzdělávání

Mateřská škola

Logohrátky

Moštování

Podzimní úklid školní zahrady

Vše pro zdraví

Vše pro zdraví

Děti pomáhají s výzdobou MŠ
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Letošní školní rok jsme společně zahájili 4. září 
2023. Před školou se sešli všichni žáci, učitelé 
a také někteří rodiče a prarodiče. Všechny 
zúčastněné přivítal pan starosta Pavel Beránek 
a nová paní ředitelka Mgr. Simona Kropáčková 
Hvězdová. Po slavnostním šerpování prvňáčků 
se všichni odebrali do svých tříd. Zahájení 
školního roku bylo velmi hezké a v celé škole 
panovala příjemná atmosféra. Začátkem 
září jsme s žáky ještě vzpomínali na letní 
prázdniny, v hodinách slohu a výtvarné výchovy 
tak vznikly velmi pěkné žákovské práce. Učení 
bylo zahájeno postupně a plynule, navázalo 
na odpočinkové prázdninové dny. 

Jednou z  novinek letošního školního roku 
v  oblasti výuky je nové pojetí předmětu 
informatika v souladu s požadavky Rámcového 
vzdělávacího programu pro základní 
vzdělávání. Naši žáci jsou proto nyní vyučováni 
moderními metodami s důrazem na rozvoj 
informatického myšlení. Do výuky je ve  velké 
míře zařazena např. robotika, programování, 
skupinová práce žáků i problémové učení. 
Pro  výuku tohoto předmětu bylo zakoupeno 
šest nových notebooků, sada robotů zn. 
Blue-Bot a výukový software Informatika 
s Emilem a Robotika s Emou, který podporuje 
vyučování moderní informatiky. Škola se dále 
zapojila do Operačního programu Jana Ámose 
Komenského a získala díky tomu peněžní 

částku ve výši 949 038 Kč. Peníze budou využity 
především na  inovativní vzdělávání, obnovu 
zastaralé počítačové techniky a pořízení 
interaktivní tabule do II. třídy základní školy.  
Do mateřské školy jsme již pořídili 
Pedagogickou diagnostikou iSophi, pomocí 
které můžeme zjišťovat a rozvíjet potenciál 
dětí.  Koncem měsíce října byla v  I.  třídě 
základní školy instalována interaktivní tabule. 
Naši prvňáčci ji aktivně využívají téměř každou 
vyučovací hodinu. Velké poděkování patří 
panu starostovi Pavlu Beránkovi a ostatním 
zastupitelům za  schválení a poskytnutí 
finanční dotace na zakoupení této tabule.

Do výuky byl dále nově zařazen dlouhodobý 
výukový projekt s  názvem Buď fit, který se 

Základní škola

zabývá zdravým životním stylem, prevencí 
v  oblasti zdraví, první pomocí a prevencí 
patologického chování.  Na podzim již žáci 
absolvovali první část projektu Zdravé zuby, 
kde společně se studentkami zubního lékařství 
pečovali o své zuby a dozvěděli se spoustu 
užitečných a důležitých informací. V  průběhu 
školního roku máme v  plánu i zařazování 
dalších menších tematických projektů.

Rodiče jsou od letošního školního roku 
informováni o dění ve škole prostřednictvím 
aplikace Bakaláři a mají možnost přihlašování 
a odhlašování obědů přes aplikaci STRAVA.cz. 
Učitelé přešli z papírového zápisu školních dat 
na elektronický způsob zápisu.

V prvním čtvrtletí žáci 2. – 5. ročníku navštívili 
v  Náchodě program zaměřený na dopravní 
výchovu. O  krásách Portugalska a studiu 
v  zahraničí se dozvěděli žáci všech ročníků 
prostřednictvím zajímavé Cestovatelské 
přednášky a na školní zahradě mohli 
shlédnout Besedu o dravcích a sovách. Naši 
prvňáčci si užili společně s dětmi z mateřské 
školy Čertovskou pohádku Divadélka Kozlík. 
V  prosinci jsme se všichni společně vydali 
„vánočně naladit“ na Hrádek u  Nechanic 
a seznámili jsme se s  historií a  tradicemi 
staročeských Vánoc. 

Před první adventní nedělí nás žáci potěšili 
krásným vánočním vystoupením ku příležitosti 
Rozsvícení vánočního stromu v naší obci, které 
se konalo před obecním úřadem. Děkujeme 
všem žákům, kteří se zúčastnili vystoupení  
a poděkování patří i všem vyučujícím, kteří je 
na vystoupení připravovali.

Nabídka zájmových kroužků zůstala v letošním 
školním roce stejná. Děti mohou navštěvovat 

kroužek Pohybové hry, Výtvarný kroužek, 
kroužek Hra na flétnu a své jazykové znalosti 
mohou rozvíjet v kroužku Angličtinka. Všechny 
kroužky vedou pedagogové ze základní školy. 
Péči o žáky se speciálními vzdělávacími 
potřebami zajišťuje ředitelka školy a individuální 
doučování mohou navštěvovat žáci 4. a  5. 
ročníku u své třídní učitelky.

A co nás čeká v 2. pololetí školního roku?

Pro budoucí předškoláky plánujeme program 
Předškolička. Naši nejlepší recitátoři se 
zúčastní recitační soutěže základních škol 
s  názvem Libčanská básnička. S  kamarády 
z  jiných malotřídních škol se utkáme 
ve vybíjené a změříme své síly na atletických 
závodech. Pro zájemce z  řad žáků chystáme 
ve  spolupráci s lyžařskou školou Snowbear 
lyžařský kurz. Na jaře nás čeká plavecká výuka 
a zápis do první třídy. V červnu budou naše děti 
opět vystupovat na slavnosti Vítání občánků 
v  naší obci a školní rok zakončíme tajným 
výletem.

Výčet akcí není úplný. Bližší informace 
můžete nalézt na našich webových stránkách,  
www.zscernozice.cz. Pro rodiče našich žáků 
uvádíme plánované akce i v aplikaci Bakaláři.

Přijďte se k nám podívat. Srdečně Vás zveme 
na Den otevřených dveří dne 7. února 2024 
mezi 8:00 – 13:00 hod.

Za kolektiv žáků do  nového roku 2024 přeji 
především pevné zdraví, mnoho úspěchů a 
spoustu radostných okamžiků.

Mgr. Simona Kropáčková Hvězdová,  
ředitelka školy



10 11

Dovolte nám, abychom se poohlédli za 
minulým školním rokem. 

Celý rok jsme se zaměřili na stromy a jejich 
význam v přírodě. Provázel nás skřítek Lesníček 
a jeho kamarádi. Každý měsíc nás navštívil 
jeden skřítek nebo víla a plnili jsme jejich úkoly. 
Myslíme, že už o stromech toho víme hodně  
a že už si nebudeme plést jehličnaté a listnaté 
stromy. Odměnou nám byl tajný výlet vlakem 
do Jaroměře, návštěva Výtopny, zmrzlina 
na Špici a pak už jsme se vydali pěšky po 
cyklostezce do Černožic. Rozdělili jsme se na 
dvě skupiny, jedna připravila úkoly od skřítků  
a víl, druhá je plnila. Ani nás nestihly bolet nohy, 
jak nám cesta při plnění úkolů rychle utekla.

Školní družina
Celý rok jsme v týmech  sbírali papírové listy 
stromů a četli  jsme knihy s lesními pohádkami. 
Odměnou pro  vítězný tým bylo opékání buřtů  
a veselé hrátky s rodiči. 

Letos v září jsme se opět sešli a těšili se, co 
si Žabák pro nás zase vymyslel. A nezahálel. 
Připravil si celoroční hru Kouzelná království. 

Starodávným telefonem každý měsíc voláme 
do království. Nejdříve musíme vyluštit 
telefonní číslo a podle erbu zjistit, kam jsme 
se dovolali. Už jsme navštívili Království 
vynálezů, Království jídla a Dračí království. 

Zpíváme písničky Draka bolí hlava, Skřítkové, 
Bananafon, Otesánek. 

Letos v týmech sbíráme stříbrné a zlaté mince. 
Moc se těšíme na odměnu a tajný výlet na 
konci školního roku. 

Nezapomněli jsme na Dušičky a vyzdobili jsme 
školu duchy, netopýry a hrady. 

Před školu jsme vystavili obrovskou dýni od 
paní Špryňarové a ozdobili ji přírodninami  
a elektrickou svíčkou, aby nám ráno ve tmě 
krásně svítila.  

Podzim je neobvykle teplý a tak využíváme 
školní zahradu i hřiště k míčovým hrám. Baví 
nás jezdit na koloběžkách, hrát si na školu, 
skákat přes švihadlo a panáka.  

Do nového roku  2024  bychom Vám všichni 
rádi popřáli hlavně pevné zdraví, pohodu, štěstí 
a spokojenost a těšíme se, že rok 2024  bude  
v celém světě lepší a klidnější.

Za školní družinu, 
Šárka a Gabča
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Vážení a milí občané Černožic, 

před dvanácti měsíci jsme připravovali obsah 
článku pro rok 2022, a na samém konci jsme 
zmínili naši vizi mít nové logo organizace, 
pozměnit třeba i název, ale především činit 
kroky k tomu, aby péče o naše klienty byla co 
nejkvalitnější. 

Logo máme. Srdce z  červených cihel.  
Reprezentuje hodnoty, vycházející z původního 
záměru prvotního majitele budovy, pana 
Steinského, pečovat s láskou a úctou o osoby, 
které péči potřebují. Snaha celého pracovního 
týmu je dostát těmto hodnotám i nadále. 

V  našem zařízení je pečováno o osoby 
s  duševním onemocněním, především pak 
s  onemocněním demence.  Projevy takového 
onemocnění jsou různé, sami klienti si mnohdy 
nedokáží říci svá přání, potřeby. Při zajištění 
péče je proto nastaven individuální přístup, 
vycházíme ze znalostí životního příběhu, 
snažíme se o navázání a udržení dobré 
spolupráce s  rodinami či blízkými. Pro lepší 
komfort uživatelů služby, ale i pro ulehčení 
manipulace s  osobami, používáme moderní 
vybavení, upravujeme prostředí. 

O klienty pečuje pracovní tým, který je sestaven 
z  různých profesí. Tyto se vzájemně doplňují, 
společně projednávají situaci jednotlivých 
osob a nastavují kroky k zajištění kvalitní 

Domov Černožice

péče. Jako v běžné domácnosti, ani u nás není 
všechno zalité růžovou barvou. Péče o klienty 
je náročná a určitě náleží velké poděkování 
všem, kteří se na této podílí. 

Byla zmíněna růžová barva. Ta byla použita 
spolu s  šedivou a zlatou v  novém konceptu 
společenské místnosti a jídelny v  motivu 
kruhu. Kruh jako podstata přirozenosti, 
lidskosti, symbol propojení. To vše rovněž 
patří k  péči o naše klienty. Přirozenost 
spočívá třeba v  tom, že nabízíme aktivity, 
které jsou smysluplné, podporují výbavnost 
vzpomínek, napomáhají k  udržení a podpoře 
jemné motoriky, lidé se při těchto aktivitách 
mohou uvolnit či relaxovat. U nás vede v tomto 
směru určitě pečení a vaření. Výrobu slaných 
koláčů foccacia jsme dokonce zahrnuly do 
aktivit v  rámci projektu V4 arteterapie, a to 
pod názvem „Jedlé obrazy“. Tento projekt je 
zaměřen na sběr aktivit, vhodných pro cílovou 
skupinu osob s  onemocněním demence  
a dalších zdravotních omezení. Aktivity jsou 
představovány ve spolupracujících zařízeních 
ze Slovenska, Maďarska a Polska. 

V roce 2024 bychom již rádi uváděli nový název 
Domov Černožice. Jiné vizuální ztvárnění by 
měly mít i webové stránky. Zachovat chceme 
dobré nastavení péče o klienty i propojení 
s občany Černožic, ať to jsou návštěvy dětí ze 
ZŠ či MŠ nebo společná setkání ve vesnici při 
kulturních akcích, procházkách.  

Z  Domova přejeme Vám všem hodně zdraví, 
to především. V  novém roce pak dobré věci, 
třeba i nové přátele a všeobecně hezký život 
v Černožicích. 

Blanka Hudáková, sociální pracovnice

P.S.:

Recept + suroviny  
na italský chléb foccacia:  
500 g hladké mouky,  
7g sušeného droždí,  
1 lžička cukru,  
1 lžička soli,  
300 ml vlahé vody,  
60 ml olivového oleje 
(/+ na potření),  
různorodá zelenina a byliny,  
koření

Zpracujeme těsto dle obvyklých postupů, necháme vykynout, ozdobíme dle vlastní fantazie 
pečeme v předehřáté troubě na 220 °C, 20 -25 minut. 

Hezký gastronomický zážitek!
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Černožické pádlování
Letos uběhlo 70 let, kdy se parta nadšenců 
v  čele s  Karlem Těšitelem a Bohuslavem 
Havlem rozhodla založit v naší vesnici vodácký 
oddíl. Na břehu nově zregulovaného Labe 
postavili dřevěnou boudu a začali tak psát náš 
kanoistický příběh. Od té doby loděnicí prošlo 
hodně Černožáků, ale i lidí z  okolních vesnic  
a měst. 

V  říjnu jsme pozvali bývalé členy na setkání, 
aby přišli zavzpomínat na svoje roky, nebo  
i jen měsíce, strávené u vody a podívat se, jak 
a na čem jezdí současné děti. V  prostorách 
areálu byly k  vidění lodě od začátku 
pádlování až po současné modely, kde 
starší obdivovali současnou flotilu a nynější 
závodníci naopak starší modely. Návštěvníci 
si mohli prohlédnout i výstavu fotografií 
a článků, kterou krásně připravila Laďka 
Malinová. Přitom se vzpomínalo a otevíraly se 
zapomenuté historky. Při této příležitosti jsme 
ocenili naše nejlepší závodníky posledních 
10 let. Nechyběla ukázková jízda současných 
závodníků, kterých je opravdu mnoho a máme 
radost, že je máme. Myslím, že setkání se 
vydařilo a tímto se omlouváme, jestli jsme na 
někoho v pozvání zapomněli. Jestli ano, přijďte 
nám prosím říct, že jste byli také součástí 
tohoto společenství a my to příště napravíme. 
Je to velký závazek pokračovat v  takovéto 

tradici. 70 let je už pořádně dlouhá doba a je 
dobře, že o pádlování je pořád zájem. Uvidíme, 
jakou historii ještě napíšeme pro naše budoucí 
generace. 

Současnost je zatím pestrá. Náš sport není 
jenom o pádlování, ale učíme děti plavat, 
běhat, lyžovat, ale zároveň i samostatnosti  
a životu v partě. To vše si odnášejí do života,  
a když u toho občas cinkne i nějaká ta medaile, 
je to paráda. Emoce to přináší jak závodníkům, 
tak rodičům i trenérům, kteří mají radost, že se 
každodenní dřina a vynaložené úsilí vyplácí. 

Naše sedmdesátá sezóna se podobala těm 
předešlým. V zimě jsme chodili posilovat do 
tělocvičny, jezdili jsme plavat a nabírat sílu na 
běžky. Od jara do podzimu jste nás mohli vidět 
na Labi při vašich procházkách po cyklostezce. 
V tomto období je i naše závodní sezóna. Letos 
jsme vyjeli na 19 závodů včetně mistrovství 
republiky. (výsledky můžete zhlédnout na 
konci článku) 

Již 13 let se účastníme soutěže o Labskoorlický 
pohár, jehož zakladatelem je náš dlouholetý 
předseda Jiří Reich, s  nímž si můžete 
přečíst rozhovor na jiném místě. Jiří Reich 
je jeden z  lidí, bez kterých by náš oddíl 
nedosáhl takových úspěchů a zejména 
celorepublikového povědomí mezi oddíly  

a trenéry rychlostní kanoistiky. Vraťme se ale 
ke zmíněnému poháru, kde jsme letos poprvé 
po dlouholeté nadvládě Lokomotivy Nymburk 
obsadili první místo a na rok nám byl propůjčen 
putovní pohár. Uvidíme, zda se u nás ohřeje 
delší dobu. 

Ještě jedna akce byla u nás poprvé. Kanoistický 
svaz nás oslovil, zda bychom neuspořádali 
nový formát Českého poháru benjamínků, 
tak jsme v  neděli 11. června přivítali více jak 
280 závodníků z celé republiky. Rozhodli jsme 
se dětem připravit i vyhlašování na stupních 
vítězů a užít si tak chvíle slávy „na bedně“. 

Když jsme u té slávy, tak tu si užili i naši 2 
členové, když si v březnu v hradeckém Aldisu 
převzali ocenění v anketě Sportovec roku. Za 
své výkony v  roce 2022 byli oceněni Lukáš 
Kliment a Václav Hojný. Lukáš Kliment nás 
letos reprezentoval na závodech Olympijských 
nadějí v polské Poznani, kde vylovili spolu se 

svým parťákem Jakubem Králem z Chomutova 
bronzovou medaili. Byl to další z  krásných 
zážitků nejen pro trenéra. 

V  září se u nás závodilo podruhé, a to již na 
každoročním Černožickém kilometru, který 
otevírá podzimní sezónu. Dorazilo k  nám 
více jak 350 závodníků. Jsme rádi, že se k 
nám oddíly a závodníci vracejí a užívají si 
soubojů na našem úzkém esíčkovitém Labi. 

Velkým tahákem jsou netradiční disciplíny, 
které se u nás jedou a také naše grilovaná 
kuřátka, na která se všichni těší. Duchovním 
otcem grilování kuřat při závodech je Ladislav 
Vrátný a jeho kluci ve štafetě pokračují. Díky 
jim za to, protože je to dřina, ale bez kuřat 
by to nebyl ten správný Černožák. Velký dík 
náleží i kamarádům a rodičům dětí, kteří nám 
pomáhají. Bez nich bychom takovéto akce 
nemohli pořádat. 

Žáci

Benjamínci
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Abychom pořád netrénovali a nezávodili, 
tak jsme letos vyrazili na sjíždění řeky Orlice 
z Kostelce do Týniště. Děti i rodiče si užili 
sice opět pádlování, ale úplně jiné. Počasí se 
vyvedlo a plavbu jsme si užili. Druhým takovým 
výletem byl cyklovýlet a pěší túra o podzimních 
prázdninách v Jizerských horách. Počasí sice 
moc nepřálo, ale není každý den posvícení  
a nás nic neodradí. 

S koncem roku každý zvažuje, jaký vlastně byl. 
Za mě byl pestrý. Podařilo se spoustu věcí, 
některé ne, ale to je život. V novém roce přeji 
všem hodně zdraví, tolerance a spokojenosti. 
Našim závodníkům i nějaké ty medaile,  
a hlavně spoustu dobrých kamarádů. Chtěl 
bych poděkovat našim podporovatelům, bez 
kterých by ten náš vodácký život byl nejen 
finančně náročnější. DĚKUJEME!

OBECNÍ ÚŘAD ČERNOŽICE, 
KRÁLOVEHRADECKÝ KRAJ, ČESKÝ SVAZ 
KANOISTŮ, REDOMO HRADEC KRÁLOVÉ, 
BORTA ČERNOŽICE, PAVEL MIHALO 
JAROMĚŘ, JOSEFOVSKÁ UZENINA,  
YOUR BODY/IDC FOOD

Sledujte nás na našich oddílových stránkách 
www.cernozice.cz/kanoistika nebo 
na instagramu:  www.instagram.com/
tjcernozice/.  
Rádi uvítáme nové kamarády do party.

AHOJ u Labe – Petr Reich

Při příležitosti oslav 70 let od založení 
černožické kanoistiky jsme vyzpovídali toho, 
kdo má na jejích úspěších výrazný podíl. 

1. Pamatujete si váš 1. den na loděnici? Kolik 
vám bylo let?
Na úplně první den si nepamatuji, ale bylo to 
v  roce 1957, kdy mi bylo 12 let. Tenkrát za 
náš oddíl závodili například pan Havel, pan 
Táborský, pan Hlavatý, pan Štégl, pan Telecký 

2. Kdo byl tenkrát trenérem vodáků?
Trénovali nás tenkrát přímo závodníci. 
Přednost tréninku měli oni, my mladší jsme si 
pak mohli půjčit jejich lodě. Zároveň jsme je ale 
museli po našem tréninku vzorně vytřít a dát 
jim je do pořádku.

3. Mohl jste si vybrat, jestli budete jezdit na 
kajaku, nebo na kánoi?
Na kánoi tenkrát jezdili Přemysl Štégl, Béďa 
Boušek, Jarda Souček, Láďa Vlček. Ale byla 
to i tenkrát výjimka, většina členů jezdila na 
kajaku. Lodí bylo tenkrát málo, tak jsme se 
museli na tréninku střídat. Všechny lodě byly 
žluté, vyráběné z  topolu, první takovou lepší 
mahagonovou loď koupil později můj táta 
bráchovi v Hradci, stála tenkrát 2 100,- Kč.

4. Máte nějaké vzpomínky na 1. závody? 
Na prvních závodech jsem byl tady 
v  Černožicích. Byl to závod podobný 
současnému závodu černožických nadějí, který 
se koná každoročně v  rámci Černožického 
kilometru. Tenkrát jsem jel já, můj brácha, 
Přemysl Štégl, Joska Rejf a jiní. Taky nás bylo 
dost.

5. Kam a jak se tenkrát jezdilo na závody?
Jezdili jsme nákladním autem, na kterém 
byla konstrukce na lodě a pod tím se sedělo.  
Vyráželi jsme do Hradce, do Poděbrad, do 
Žamberku, většinou v rámci našeho kraje.

6. Kde se v té době konávalo mistrovství ČSR 
a ČSSR?
Mistrovství republiky se jezdilo v Praze, ale já 
jsem tam nebyl. Tenkrát závodil pouze dorost, 
my mladší jsme se účastnit nemohli. Později 
se dorost rozdělil na mladší a starší kategorii, 
pak už byly šance dostat se na republikové 
závody o něco vyšší.

7. Závodil na mistrovství republiky někdo 
z místního oddílu?
V roce 1958 bylo mistrovství světa v Praze, po 
kterém se tam konalo mistrovství republiky 

Rozhovor s trenérskou legendou panem Jiřím Reichem

Tým závodníků MČR
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dorostu, kterého se například účastnili Láďa 
Vlček, Jarda Souček, můj brácha, Vašek 
Němeček a jiní. Já jako třináctiletý jsem 
tenkrát závodil s  šestnáctiletými soupeři, my 
mladší jsme neměli šanci se na takové závody 
kvalifikovat. My jezdili na krajské závody. 
Pamatuji jeden přebor v  Žamberku, kde nás 
jelo ve finále sedm Černožáků a dva Hradečáci, 
bohužel vyhrál Hradečák. Tam tenkrát měli 
silné závodníky, kteří získávali medaile  
i na mistrovství republiky. 

8. V kolika letech jste skončil se závoděním?
Když mi bylo 17 let.

9. Stal jste se trenérem hned po ukončení 
aktivní kariéry?
Ne, to ne. Trénovat jsem se rozhodl až v roce 
1972. Byla to vlastně náhoda. Jel jsem 
s  malým, tenkrát tříletým, synem Jirkou na 
vyvážku u mostu a viděli jsme tam někoho 
trénovat na Labi. Táhli to tam tenkrát Joska 
Rejf s „Houžvou“. Brzy na to jsem se zeptal 
své manželky, jestli by jí vadilo, kdybych na 
loděnici chodil častěji. To ale tenkrát netušila, 
co vlastně odsouhlasila.

10. Pamatujete si na vaše první svěřence?
Mezi mé první svěřence patřili Jana Plíšková, 
Jarča Ďoubalová, Silva Pavlíková, Ivan Poláček, 
Vašek Havel, Josef Kvapil, Mirek a Jarda 
Němečkovi a Joska Karel. Na kánoi tenkrát 
ještě závodil Jindra Boch, pro kterého jsme 
koupili laminátovou kánoi.  Ten byl ale jediný 
svěřenec kanoista, ostatní jezdili na kajaku. 
Později jsme jeho kánoi vyměnili za kajak a u 
kajaků už zůstali.

11. Co považujete za vaše největší trenérské 
úspěchy?
Radost jsem měl z  každé vyhrané medaile. 
Pro nás byla tenkrát nejlepší závodnice Jana 
Plíšková, která ve své kategorii neměla do 
15 let v  republice přemožitelku. Miloš Reich 
odešel ve 14 letech do sportovního střediska 
do Prahy, kde jezdil za USK Praha a potom 
za Duklu Praha, kam se dostali později jako 
závodníci i Pavel Vaněk a náš Jirka s Pavlem.

12. A co rodinný život a trenérství? Jak se to 
dalo skloubit? … i když bychom se asi měli 
zeptat paní Reichové, že?
Její rychlá odpověď „NEDÁ“ asi hodně z  vás 

nepřekvapí. Nabídky na společné procházky 
k  loděnici, možnou dovolenou až po přeboru 
republiky, a to ještě dovolenou u vody, 
neodpovídaly její touze strávit nějaký čas 
s  celou rodinou například na horách. Ale 
odradit se nenechala.

13. Kdybyste měl porovnat rychlostní 
kanoistiku tenkrát a teď. Změnilo se něco?
Děti teď mají daleko větší možnosti. Mají 
krásné vybavení a neporovnatelné zázemí na 
rozdíl od předešlých generací.

14. A vidíte nějaké jiné změny, ke kterým 
v  průběhu let došlo, ať už pozitivním nebo 
negativním? Samozřejmě kromě typu lodí  
a pádel, které se v současnosti mění rychlostí 
blesku.
Za mě jste všichni poslouchali. Nestalo se, 
že by se někdo rozhodl vypustit závod, nebo 
odmítal trénovat, i když se taky mnohým určitě 
někdy hodně nechtělo.

15. Co se týká materiálního vybavení, jak jste 
tenkrát sháněli lodě a pádla pro závodníky?

Za mě získávaly oddíly lodě podle výsledků 
v Českém poháru, v té době nám je dával stát. 
Kromě singlových lodí jsme tak dostali i debly 
a laminátový čtyřkajak. Ten se využívá jednou 
za rok na Černožickém kilometru až do teď.

16. Když jste předával trenérství vašim 
následovníkům, dceři Janě a synovi Petrovi, 
dal jste jim nějaké rady?
Nedal. Oni si nedají poradit. Našli si svou cestu.

17. Co považujete vy za důležité pro to, aby se 
člověk stal úspěšným trenérem?
Aby byl trenér trpělivý, hodný a měl dobrý 
vztah k  dětem. Rozumět danému sportu je 
samozřejmost, stejně jako ochota věnovat 
tomu všemu svůj čas.

18. Co byste závěrem popřál černožické 
kanoistice, která letos oslavila sedmdesátiny?
Aby jim to vydrželo, měli dostatek nadšených 
závodníků i trenérů. Ať se daří co nejvíce 
dětem dostat se do tréninkových středisek  
a oddíl tak zůstane nejméně tak úspěšný 
v rámci republiky, jako je doposud. 

My se k přání připojujeme a za rozhovor 
děkujeme.

Na začátku nového roku mi dovolte seznámit 
Vás se sportovními akcemi, které vyvíjel 
florbalový oddíl dětí TJ Černožice v roce 2023. 
Kromě florbalových tréninků to bylo tradiční 
zimní soustředění tentokrát v pohoří Jeseníku, 
velmi oblíbené sportovní soustředění 
pořádané každoročně v Havlovicích, sportovní 
den v Černožicích, již druhý ročník Turistického 
soustředění v  Krkonoších a na závěr roku 
Vánoční turnaj ve stolním tenise.

První akcí předešlého roku se stalo zimní 
soustředění v Ostružné. Celkem 26 mladých 
lyžařů přivítala útulná chata U Velryby v Jonáš 
parku Ostružná, která je umístěná hned vedle 

Florbalový oddíl TJ Černožice
červených a modrých sjezdovek. Velmi špatné 
sněhové podmínky však způsobily, že jsme 
byli nuceni za sněhem dojíždět do nedalekého 
lyžařského areálu v  Branné, který byl široko 
daleko jediným otevřeným. I přes nepříliš 
vyhovující situaci na svazích jsme byli svědky, 
jak si děti byly schopné i s  tímto problémem 
poradit a užít si alespoň minima sněhu do syta.
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V  polovině června jsme vyrazili s  rekordním 
počtem třiceti nadšených sportovců do 
nedalekých Havlovic. Tak početná skupina dětí 
jasně hovoří o obrovské oblibě zdejšího areálu. 
I tentokrát jsme vyrazili vlakem do cílové 
destinace Červený Kostelec a odtud se vydali 
procházkou až do havlovického sportovního 
komplexu. Po cestě nás čekalo několik 
obvyklých soutěží, z  nichž nejzajímavější 
bylo stavění lesních domečků. Od čtvrtka do 
neděle bylo na programu i několik novinek. 
Samozřejmostí byl atletický víceboj, který se 
skládal ze skoku do dálky i skoku z  místa, 
běhu přes překážky, hodu oštěpem a diskem. 
V některých disciplínách změřili naši svěřenci 
síly dokonce s trenéry a mnohdy byl vidět velmi 
vyrovnaný souboj. Další známou aktivitou 
byl turnaj v  minigolfu a na naše ratolesti 
čekal i velmi zajímavý závod v  biatlonu na 
koloběžkách. Po jízdě na kolobrndě jsme 
byli svědky střelby z  laserových pušek na 
biatlonové terče. V  případě nezasáhnutých 
terčů následovala trestná kolečka v běhu. 

Toto zápolení vyvolalo v  dětech obrovskou 
míru soutěživosti, a tak jsme byli svědky 
úžasných střeleckých i koloběžkářských 
výkonů. Velkou oblibou se stala předloňská 
novinka – softball. Tato pálkovací hra natolik 
zaujala naše svěřence, že jsme odehráli 
opravdu mnoho směn. Na závěr čtyřdenního 
sportovního martýria byli ti nejlepší oceněni 
diplomem a sladkou odměnou. Chtěl bych 
touto cestou velmi poděkovat všem trenérům, 
kteří se bezostyšně věnovali našim mladým 
talentovaným sportovcům a vytvořili opět 
skvělou atmosféru po celou dobu soustředění. 
Byli to: Luděk Malina, Michal Malina, Miroslav 
Macháň, Josef Voltr, Petr Malina a Petr Vrátný.

V sobotu 24. června na samém konci školního 
roku jsme uspořádali Sportovní den. Počasí se 
opět vydařilo, a tak jsme nakonec mohli přivítat 
64 nadšených chlapců i dívek, kteří změřili 
své síly v  oblíbeném atletickém víceboji. Byli 
jsme svědky neuvěřitelných výkonů ve skoku 
dalekém i z místa, v běhu přes překážky i sprintu 
či v  hodu nerfkou. Novinkou byla disciplína 
ve skoku vysokém, ve kterém bylo k  vidění 
mnoho zajímavých pokusů o překonání laťky. 
Poté následovala velmi očekávaná atrakce 
sportovního dne v  zahradě MŠ. Dobrovolní 
hasiči Černožic připravili hasičskou pěnu do 
hřiště ohraničeného florbalovými mantinely 
a v  něm mohly děti naplno rozvinout fantazii 
sobě vlastní a užít si nevšední zážitek. Ve 
sportovním areálu byl k  dispozici každoroční 
skákací hrad, laserová střelnice či možnost 
projet se na šlapacích kárách Berg a na závěr 
jsme mohli vyhlásit nedočkavé medailisty. 

Vítězi v jednotlivých kategoriích se stali:

• kat. chlapci a dívky 2019-2020 – Kryštof Brzický 
• kat. dívky 2017-2018 – Ema Kovalská 
• kat. dívky 2015-2016 – Anežka Veselá 
• kat. dívky 2013-2014 – Kája Strzepeková 
• kat. dívky 2010-2012 – Zuzana Čechová

• kat. chlapci 2017 – Ondřej Kovanda 
• kat. chlapci 2016 – Jan Mohyla 
• kat. chlapci 2015 – Dominik Karel 
• kat. chlapci 2013-2014 – Teodor Kutal 
• kat. chlapci 2012 – Marek Zaňka 
• kat. chlapci 2009-2010 – Ondřej Dvořák

Již druhý ročník turistického soustředění byl 
tentokrát naplánován na začátek měsíce října  
a pohořím, ve kterém jsme se rozhodli poznávat 
krásy v podobě pěších horských túr, byly krásné 
Krkonoše. Celkem dvanáct mladých odvážlivců 
a odvážlivkyň bylo odhodláno zdolat všechny 
nástrahy, které soustředění skýtalo. Ubytováni 
jsme byli v Peci pod Sněžkou v  nádherném 
pensionu Čertice a odtud jsme vyráželi na 
procházky po okolních kopcích. Čekaly nás 
celkem tři horské etapy s výšlapem na nejvyšší 
horu ČR. Naše děti nakonec pokořily Kolínskou 
boudu, zmiňovanou Sněžku a Portášovy boudy. 
Nakonec zvládly celkem 41 km s převýšením 
1807m a to zaslouží zcela jistě obdiv a uznání.

Poslední sportovní událostí letošního roku 
byl Vánoční turnaj ve stolním tenise, který se 
uskutečnil v místní sokolovně poslední sobotu 
roku 2023. Celkem tři stoly byly připravené na 
hojný počet účastníků a ti skutečně dorazili. 
Hlavní cíl zpříjemnit si poslední dny roku  
a strávit čas s kamarády a přáteli byl dozajista 
naplněn.

Na závěr mi dovolte, vážení čtenáři, touto 
cestou popřát Vám všem v  novém roce ať 
se všechna starost zmizí, ať zavládne pokoj 
v  duši. Co bolelo, ať se zhojí, co těšilo, ať se 
zdvojí… Krásný celý nový rok plný lásky, pohody 
a štěstí přeje

Tomasz Raszka
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Vážení čtenáři,

nejprve musím zmínit konečné výsledky 
předchozího fotbalového ročníku 2022/2023. 
Tým Hurican/Bruggy Černožice skončil na 1. 
místě v 1A. třídě. 

V sobotu 22. 7. 2023 jsme uspořádali již 22. 
ročník turnaje v malé kopané „O pohár starosty 
Černožic“. Zúčastnilo se 8 mužstev. Vítězem 
turnaje se stal tým Pornlandia. Naše mužstvo 
skončilo na 2. místě.

V právě probíhajícím ročníku 2023/2024 jsme 
po polovině soutěže v 1A. třídě (třetí nejvyšší 
soutěž malého fotbalu pod širým nebem 
v Královéhradeckém kraji) na 4. místě.

Za tým nastupují (nastupovali) hráči: Ivo 
Kotrba, Jan Satranský, Pavel Růžek, Jiří Šeda, 

David Hetfleiš, Petr Malina, Adam Pásler, 
Roman Schuh, Jiří Válek, Roman Klemera, 
Pavel Knejp, Petr Bek, Viktor Císař, J. Čížek, 
Vlastimil Fof, Lukáš Novák, Adam Horák, Jan 
Hátle, Vladan Jirák, Matěj Hrubý, Maher, L. 
Pásler, Tomasz Raszka, Ondřej Macháň, Filip 
Fabián, Filip Šeda, Michal Novák, Pavel Šafka.

Na mužstvu je vidět velké nasazení a odhodlání 
si jít v  každém zápase pro výhru. Bohužel se 
nám v  průběhu podzimu dlouhodobě zranili 
někteří hráči (Roman Schuh, Jiří Šeda, Adam 
Pásler, Petr Malina). Všem přejeme brzké 
uzdravení a brzký návrat na hřiště.

V týmu ukončil působení Viktor Císař. Někteří 
další výše uvedení tým doplňují bohužel jen 
v některých zápasech. Důvodem je víkendová 

Černožický fotbal
1A.třída: Podzim-2023/2024

práce, účast na velkém fotbalu či rodinné 
důvody. Do týmů přišli i noví hráči (Filip Šeda, 
Michal Novák, Pavel Šafka).

Nejenom příznivci malého fotbalu, ale i ti 
všichni ostatní, si mohou aktuální výsledky 
prohlédnout na oficiálních webových stránkách 
malého fotbalu v HK www.malyfotbalhk.cz.

Popřejme společně výše jmenovaným do 
nového roku hodně zdraví, štěstí a mnoho 
takových úspěchů jako v letošním roce 2023.

Fanouškům bych rád poděkoval za podporu 
našich hráčů a popřál jim dobrou podívanou  
a radost z fotbalu i v roce 2024.

Petr Malina

Pořadí Tým Záp. Výh. Rem. Pro. Skóre +/- Body

1. HROBNÍCI 09 12 11 0 1 87:39 48 33

2. FRANTIC DOGS”B” 12 9 1 2 110:35 75 28

3. PLESOŠKY 12 8 1 3 65:29 36 25

4. HURICAN/BRUGGY 12 8 0 4 62:37 25 24

5. BUFFALO 12 8 0 4 58:48 10 24

6. DEVOPIVO 12 7 1 4 60:63 -3 22

7. PENQUINS/REPLACEMENT 12 6 2 4 62:54 8 20

8. HRADEČTÍKRÁLOVÉ 12 5 3 4 46:55 -9 18

9. SK BERKA 12 4 1 7 51:68 -17 13

10. FC KOJOT 12 3 0 9 38:64 -26 9

11. NEXT 12 2 2 8 48:65 -17 8

12. MK CHMELAŘI 12 1 1 10 25:95 -70 4

13. ENTERNAME 12 0 0 12 0:60 -60 0
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Začátkem tohoto roku došlo ve Sboru 
dobrovolných hasičů Černožice k velké změně. 
Po 49 letech ve funkci předal pan Jiří Košťál 
post velitele jednotky Martinu Středovi. 
Ve sboru jsme také přivítali dva nové členy - 
Filipa Nymsu a Jakuba Ježka. 
V průběhu roku jsme vyjeli k 17 výjezdům, 
z čehož bylo 6 výjezdů s AED (automatický 
elektrický defibrilátor) na žádost zdravotní 
záchranné služby. Jelikož byl letošní rok 
nejnáročnější za posledních 5 let, co se počtu 
resuscitací týče, prošla celá jednotka znovu 
odborným školením se záchranářem Jiřím 
Súkeníkem. 
Zúčastnili jsme se celkem 6 závodů v požárním 
sportu, přičemž nejlepšího umístění (2.místo) 
jsme dosáhli ve Vlkově.
Nechyběli jsme také na mnoha společenských 
akcích v naší obci. Ve spolupráci s kulturní 
komisí jsme se podíleli například na Dětském 
dni, Pálení čarodějnic, Sportovním dni i na akci 
Živá labská stezka. Samozřejmostí byla také 
exkurze základní a mateřské školy v hasičské 
zbrojnici na konci loňského školního roku.

Sbor dobrovolných hasičů  
v Černožicích

1.6.2023 Exkurze MŠ

29.5.2023 Požár balíků slámy

Letošní rok však nebyl vždy jen veselý, bohužel 
nás opustil pan František Bárta, který byl 
členem sboru neuvěřitelných 76 let.

24.6.2023 Sportovní den

4.11.2023 Školení AED

Na závěr bych rád poděkoval celé jednotce za 
řádné plnění povinností a za účast na odborné 
přípravě. Díky tomu můžeme být i v příštích 
letech akceschopnou jednotkou. 

Martin Středa 
Velitel JPO III Černožice
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Tento rok byl v naší základní organizaci 
zahájen již tradiční výroční členskou schůzí 
v klubovně hasičské zbrojnice. Řešili jsme různé 
administrativní záležitosti a obdarovali jsme 
letošní jubilanty.

Ještě než se rozběhly první jarní práce na 
zahrádkách, uspořádali jsme na konci března 
cestovatelskou besedu manželů Márových. 
Tentokrát na téma Guatemala a Mexiko. Podívali 
jsme se do divoké přírody, podzemních jeskyní 
a pod hladinu Karibského moře. Promítané 
fotografie a videoukázky byly doprovázeny 
humorným i dramatickým komentářem.

Jeden sobotní večer na konci prázdnin patřil 
tradičnímu setkání na loděnici. Opět jsme 
pozvali hudebníky, takže o hudbu k tanci  
a poslechu nebyla nouze. O občerstvení se 
postarali členové výboru, takže o blaho našich 
žaludků bylo postaráno také. Během velmi 
horkého večera, který byl na toto období 
nezvyklé, jsme společně strávili příjemné chvíle.

V  září jsme se vydali do broumovského 
výběžku na prohlídku pivovaru v  Olivětíně  
a Broumovského benediktinského kláštera. 
V pivovaru jsme za doprovodu svérázného pana 
majitele vyslechli zajímavý výklad o výrobě 
piva s možností ochutnávky místních speciálů, 
které jsme si někteří i odvezli jako suvenýr. 
Jako příjemný relax po „náročné“ prohlídce byl 
oběd v nedalekých Křinicích v místní hospůdce 
v  úplném srdci CHKO Broumovské stěny. 

Černožičtí zahrádkáři

V  klášterních budovách byly mimo jiné ke 
zhlédnutí krásná knihovna se 17 tisíci svazky 
knih a barokní kostel sv. Vojtěcha s bohatou 
štukovou a freskovou výzdobou. V  16 hodin 
jsme plni zážitků vyrazili autobusem zpět 
k domovu.

Na konci října nás opět navštívili manželé Márovi 
se svou besedou o drsném severu Evropy. 
Povídali nám o měsíčním putování po Dánsku, 
Islandu, Grónsku a Faerských ostrovech.

Na závěr bych rád popřál všem členům 
Základní organizace ČZS v Černožicích a všem 
spoluobčanům do nového roku pevné zdraví, 
mnoho lásky a štěstí.

Václav Blatník 
předseda ZO ČZS

Výbor pro kulturu a školství
Vážení spoluobčané, 
rád bych vám touto cestou jménem 
kolektivu  kulturního výboru  poděkoval  za 
aktivní, ale i pasivní účast na všech kulturních 
akcích pořádaných naší obcí. V roce 2O23 
jsme se snažili tradiční repertoár kulturních 
událostí rozšířit o další aktivity, které nám 
umožnily se společně setkávat a sdílet radost 
a úsměv. Vhodným příkladem pro toto tvrzení 
by mohla být říjnová akce s názvem “Moravská 
sobota”, na kterou si našlo cestu více než 220 
z vás. Podle vašich průběžných reakcí, kterých 
si moc vážíme, vnímáme, že pozitiva převažují 
nad    negativy  a to nejen v případě zmiňované 
“Moravy v Černožicích”. Své kladné hodnocení 
přidali k této události také vinaři, kteří byli 
maximálně spokojeni s průběhem akce a vašim 
přístupem k pitnému režimu. Cimbálová hudba 
Kobylka a folklórní soubor Mateník si pak 
naplno užívaly ovace našeho plného kulturního 
domu. Děkujeme!
Můžeme vás s čistým svědomím ujistit,  že 
nás to s vámi    velice  baví a neusínáme na 
vavřínech. Jsme s celým týmem i nadále 
připraveni vytvářet chvíle,  na které budeme 
moci  vzpomínat i v dalších letech. Rád bych 
také, jako předseda kulturního a pedagogického 
výboru obce,  poděkoval všem členům výboru, 
kteří věnují svůj osobní čas nám všem a snaží 
se, aby každá z událostí naplnila naše i vaše 
očekávání.  
Jmenovitě se o hladký průběh kulturního 
dění v  uplynulém roce starali: Blanka 
Hudáková, Kateřina Hátle, Ladislava Ryšavá, 
Jiří Kohoutek, Karolína Odehnalová, Kateřina 
Vondrová, Tomasz Raszka, Kateřina Páslerová 
a Anička Blatníková. Velké díky patří všem, 
kteří na našich  akcích   přiložili ruce k dílu  
a pomohli   k pozitivní atmosféře. Považuji to 

za krásnou ukázku soudržnosti,   jež k  malé 
komunitě, kterou je obec, rozhodně patří. 
V roce 2024 se    opět můžete těšit  jak  na 
akce s tradicí,   tak na novinky v rámci našeho 
společného působení. Stejně    jako  vloni 
i v letošním roce uvítáme vaše poznatky, 
zkušenosti a návrhy na potenciální zlepšení 
kulturního dění. Veškeré události budou 
s předstihem a transparentně předány ať 
už cestou obecní vývěsky, rozhlasem, tak  
i moderními technologiemi.  
Na závěr bych rád předal osobní postřeh 
týkající se pojmu štěstí. Určitě    jste v poslední 
době slyšeli nebo četli přání    vašich  blízkých, 
přátel a kolegů. “Hodně štěstí”  v jednotlivých 
gratulacích pravděpodobně vždy zaznělo.  
Mnohokrát mi v minulosti vyvstala otázka: “Co 
je to vlastně pocit štěstí?” Je to výhra v loterii? 
Je to úspěšně splněná zkouška nebo dosažení 
vytyčeného milníku? 
Myslím, že je namístě pokusit se předat vám 
jednu z definic štěstí, kterou se ve svém životě 
řídím. Zní to velmi prostě, avšak pravdivě, tak 
tedy:
“Štěstí je nedostatek neštěstí.”
Zkusme se prosím nad touto krátkou větou 
opakovaně zamyslet a važme si toho, na jakém 
krásném místě naší planety žijeme. Tuším, že 
ne úplně každý bude souznít s tímto názorem, 
ale to už tak ve společnosti bývá.
Přeji vám všem pevné zdraví a nedostatek 
neštěstí!  :)

S úctou  
Předseda kulturního a pedagogického výboru  

Adam Pásler

Loučení s prázdninami
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Loutkové divadlo

Výlet do Krkonoš

Moravská sobota Moravská sobota

Živá Labská stezka

Dlabání dýní

Obecní ples

Rozsvěcení vánočního stromu

Rozsvěcení vánočního stromu Rozsvěcení vánočního stromu

Tvoření adventních věnců

Odpoledne s deskovkami
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Úřední hodiny  
pondělí  8:00 - 12:00 a 13:00 - 17:00 hod. 
středa    8:00 - 12:00 a 13:00 - 17:00 hod.

Telefon: 495 421 221 
E-mail: cernozice@iol.cz

Adresa 
Generála Svobody 268 
503 04 Černožice

www.cernozice.cz

Informace pro občany
Evidence obyvatel v roce 2023
Přihlášených občanů k trvalému pobytu v obci je 1059.

V roce 2023 se narodily 4 děti (2 děvčata a 2 chlapci). 

V červnu 2023 proběhlo vítání občánků narozených od poloviny roku 2022 do poloviny roku 2023. 
Přivítali jsme celkem 7 dětí (3 děvčata a 4 chlapce).

Z našich řad v roce 2023 odešlo 11 spoluobčanů (včetně klientů domova důchodců).

Obecní úřad Otevírací doby
OBECNÍ KNIHOVNA
ÚT  17.30 - 20.00

POŠTA
PO 13.00 - 18.00
ÚT 8.00 - 12.00, 13.00 - 14.00
ST 13.00 - 18.00
ČT 8.00 - 12.00, 13.00 - 14.00
PÁ 8.00 - 12.00, 13.00 - 14.00

MUDR. JIŘÍ ZELENÝ, CSC. - praktický lékař
PO 7.00 - 12.00
ÚT 13.30 - 18.00
ST 7.00 - 12.00
ČT 7.00 - 12.00, 13.30 - 15.00
PÁ 7.00 - 12.00
tel.: 495 421 028

MDDR. HELENA MAREŠOVÁ
PO 7.30 - 12.00, 12.30 - 16.00
ÚT 7.30 - 12.00, 12.30 - 16.00
ST 7.30 - 12.00, 12.30 - 15.00
ČT 7.30 - 12.00, 12.30 - 14.30
PÁ ZAVŘENO
tel.: 602 212 238

OBECNÍ HOSPODA
PO-ÚT   ZAVŘENO
ST   16.00 - 21.30
ČT   16.00 - 21.30
PÁ   16,00 - 22.00
SO   16.00 - 22.00
NE   16.00 - 21.30

HRUŠKA SPOL . S.R.O.
PO-PÁ  7.00 - 17.00
SO 7.00 - 11.00

VEBI - OBCHŮDEK S MIX ZBOŽÍM
PO 14.30 - 18.00
ÚT,ST,ČT 9.00 - 11.00, 13.00 - 17.00
PÁ 9,00 - 13.00
SO 9.00 - 11.00

POTRAVINY SUKOVÁ
PO-PÁ 7.00 - 18.00
SO,NE 8.00 - 10.30

POTRAVINY U TOMÁŠKŮ
PO-ČT  5.00 - 12.30, 14.00 - 17.00
PÁ  5.00 - 17.00 
SO, NE  6.30 - 11.00

KOSMETIKA NELL BUREŠOVÁ
Pracovní doba dle telefonické domluvy
tel.: 774 615 751

STUDIO FLÉR
Manikúra, pedikúra, modeláž nehtů,  
nehtové špony, depilace
PO - ČT  7.45 - 11.00, 14.00 - 16.30
PÁ  8.00 - 11.00
Pracovní doba je pouze orientační

KADEŘNICTVÍ EVA HRUBÁ
ÚT a ČT  8.00 - 12:00, 13.00 - 17.00
Ostatní dny po tel. dohodě
tel.: 605 332 906

KADEŘNICTVÍ HUBKOVÁ
PO-PÁ 8.00 - 11.00, 13.00 - 18.00
tel.: 775 990 660

Vítání občánků
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Poplatky za psy
Poplatek za psy na rok 2024 je splatný do posledního dne měsíce února. 
OZV č. 1/2021 o místním poplatku ze psů - sazba poplatku za kalendářní rok činí: 
za jednoho psa v bytovém domě …400,- Kč;  
za druhého a dalšího psa téhož držitele v bytovém domě …500,- Kč (částky se sčítají),  
za jednoho psa v rodinném domě …200,-Kč,  
za druhého a každého dalšího psa téhož držitele v rodinném domě …300,- Kč. 

Úleva ve výši 50 % ze sazby poplatku se poskytuje uživateli invalidního, starobního, vdovského 
nebo vdoveckého důchodu, který je jeho jediným zdrojem příjmu, a poplatníkovi staršímu 65 let.

Poplatky za odpad
Poplatky za odpad za rok 2023 vybíráme 
v  kanceláři obecního úřadu v  úřední dny, 
splatnost poplatku je do konce měsíce února.

Poplatky můžete uhradit převodem na 
účet 1080816329/0800 variabilní symbol 
133723+číslo popisné. 

Po uhrazení poplatku za odpad za rok 2023 si 
můžete vyzvednout v kanceláři OÚ známku na 
popelnici na rok 2024. Změnu frekvence svozů 
popelnic na rok 2024 nahlásit do konce měsíce 
ledna 2024.

popelnice  
120 l/svoz

výpočet poplatek

týdenní 52x120x0,6     3.744,-

čtrnáctidenní 26x120x0,6 1.872,-

měsíční 13x120x0,6   936,-

popelnice 240 l 26x240x0,6 3.744,-

kontejner 1100 l 52x1100x0,6 34.320,-

kontejner 1100 l 26x1100x0,6 17.160,-

Svozový kalendář - po měsících

Měsíc Svoz 13x - Modrá Svoz 26x - Žlutá Svoz 52x - Zelená

Leden 2

Každý lichý týden  
v úterý

Každý týden  
v úterý

Únor 6

Březen 10

Duben 14, 18

Květen 22

Červen 26

Červenec 30

Srpen 34

Září 38

Říjen 42

Listopad 46

Prosinec 50

Svozový kalendář - po dnech

leden únor březen
PO ÚT ST ČT PÁ SO NE PO ÚT ST ČT PÁ SO NE PO ÚT ST ČT PÁ SO NE
1 2 3 4 5 6 7 1 2 3 4 1 2 3

8 9 10 11 12 13 14 5 6 7 8 9 10 11 4 5 6 7 8 9 10

15 16 17 18 19 20 21 12 13 14 15 16 17 18 11 12 13 14 15 16 17

22 23 24 25 26 27 28 19 20 21 22 23 24 25 18 19 20 21 22 23 24

29 30 31 26 27 28 29 25 26 27 28 29 30 31

duben
PO ÚT ST ČT PÁ SO NE
1 2 3 4 5 6 7

8 9 10 11 12 13 14

15 16 17 18 19 20 21

22 23 24 25 26 27 28

29 30

květen červen
PO ÚT ST ČT PÁ SO NE PO ÚT ST ČT PÁ SO NE

1 2 3 4 5 1 2

6 7 8 9 10 11 12 3 4 5 6 7 8 9

13 14 15 16 17 18 19 10 11 12 13 14 15 16

20 21 22 23 24 25 26 17 18 19 20 21 22 23

27 28 29 30 31 24 25 26 27 28 29 30

červenec srpen
PO ÚT ST ČT PÁ SO NE PO ÚT ST ČT PÁ SO NE
1 2 3 4 5 6 7 1 2 3 4

8 9 10 11 12 13 14 5 6 7 8 9 10 11

15 16 17 18 19 20 21 12 13 14 15 16 17 18

22 23 24 25 26 27 28 19 20 21 22 23 24 25

29 30 31 26 27 28 29 30 31

září
PO ÚT ST ČT PÁ SO NE

1

2 3 4 5 6 7 8

9 10 11 12 13 14 15

16 17 18 19 20 21 22

23 24 25 26 27 27 28

29 30 31

říjen listopad prosinec
PO ÚT ST ČT PÁ SO NE PO ÚT ST ČT PÁ SO NE PO ÚT ST ČT PÁ SO NE

1 2 3 4 5 6 1 2 3 1

7 8 9 10 11 12 13 4 5 6 7 8 9 10 2 3 4 5 6 7 8

14 15 16 17 18 19 20 11 12 13 14 15 16 17 9 10 11 12 13 14 15

21 22 23 24 25 26 27 18 19 20 21 22 23 24 16 17 18 19 20 21 22

28 29 30 31 25 26 27 28 29 30 23 24 25 26 27 28 29

30 31
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Třídění odpadu
Pokud jde o odpadové vyhlášky, i zde nastaly díky nově přijaté legislativě změny. Vyhláška č. 6/2021 
o stanovení obecního systému odpadového hospodářství popisuje obecní systém odpadového 
hospodářství na území obce Černožice. V této oblasti nedošlo ke změnám, jsou zde některá další 
upřesnění, ale celkový systém sběru a svozu komunálního i tříděného a biologického odpadu 
zůstává prakticky stejný. Stále apelujeme na občany, aby v co nejvyšší míře třídili recyklovatelný 
odpad. Co kam patří připomíná i tabulka:

PLASTY SKLO PAPÍR KOVY KOMUNÁLNÍ 
ODPAD

ANO ANO ANO ANO ANO

Čisté fólie, sáčky, 
pytle, obaly od 
pracích čistících 
a kosmetických 
přípravků, kelímky 
od jogurtů, 
plastové krabičky, 
PET lahve, menší 
kusy polystyrenu, 
krabice od mléka 
a džusů

Skleněné láhve od 
nápojů, zavařovací 
sklenice, flakony, 
rozbité tabulové 
sklo

Noviny, časopisy, 
letáky, knihy, 
brožury, katalogy, 
kancelářský papír, 
balící papír, čisté 
papírové obaly, 
kartón a papírová 
lepenka

Plechovky od 
nápojů, konzervy 
od potravin, 
hliníková víčka od 
jogurtů, kovové 
uzávěry a víčka, 
alobal, kovové 
obaly od drogerie 
a kosmetiky

Maso, kosti, 
sáčky z vysavače, 
smetky, popel 
(STUDENÝ!!!), 
hygienické 
potřeby, dětské 
pleny a ubrousky, 
běžné žárovky, 
použité čistící 
utěrky, houby, 
keramika a 
porcelán, trus 
zvířat, znečištěné 
plasty a papír, 
zničená obuv, obal 
od zubní pasty

NE NE NE NE NE

Mastné plastové 
obaly, obaly se 
zbytky potravin, 
obaly od 
nebezpečných 
látek, hadice, 
zahradní nábytek, 
zahradní bazény 
nafukovací 
pomůcky na 
plavání, gumové  
výrobky, použité 
dětské pleny, 
plastové trubky, 
linoleum, PVC

Porcelán 
(talíře, hrníčky), 
zrcadla, varné a 
laboratorní sklo, 
drátěné sklo, 
zářivky, výbojky, 
žárovky ani 
úsporné, televizní 
obrazovky, 
monitory

Znečištěný, 
mastný papír, 
použité papírové  
kapesníky a 
utěrky, uhlový 
papír (kopírák) 
voskovaný, pečící 
papír, nápojový 
kartón, obaly od 
vajíček

Obaly od 
nebezpečných 
látek, včetně 
sprejů např. 
od barev či 
kosmetiky, 
plynové lahve, 
kabely a dráty, 
elektrozařízení

Úsporné žárovky 
a zářivky, 
nebezpečné 
odpady, barvy, 
stavební odpady, 
vyřazená 
elektronika, sklo, 
čistý papír, čisté 
plasty, tráva, listí, 
kuchyňské zbytky 
od zeleniny  
a ovoce, zahradní 
odpad (uschlé 
květiny, větve)

Jízdní řád Českých drah
přímé spoje od 10. 12. 2023

*jede v pracovní dny

 4. 46*

 5. 08

 6. 08*

 7. 08

 8. 08*

 9. 08

 11. 08

 13. 08

 14. 08*

 15. 08

 16. 08*

 17. 08

 18. 08*

 19. 08

 21. 46

Černožice 

Hradec Králové

 5. 00*

 6. 35

 6. 59*

 8. 35

 10. 35

 12. 35

 13. 33*

 14. 35

 15. 33*

 16. 35

 17. 33*

 18. 35

 19. 33

 21. 02

 22. 04

 22. 40*

Hradec Králové

Černožice

 5. 15*

 6. 53

 7. 23*

 8. 53

 10. 53

 12. 53

 13. 52*

 14. 53

 15. 52*

 16. 53

 17. 52*

 18. 53

 19. 52

 20. 53

 21. 13

 22. 18

 22. 55

Černožice 

Jaroměř

 4. 41*

 5. 03

 6. 03*

 7. 03

 8. 03*

 9. 03

 11. 03

 13. 03

 14. 03*

 15. 03

 16. 03*

 17. 03

 18. 03*

 19. 03

 21. 42

Jaroměř

Černožice
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